
Nyílt levél Dr.Lázár János Országgyűlési Képviselő Úr részére 

Tisztelt Lázár Úr! 

Azért bátorkodom nyílt levélben fordulni Önhöz, mert hiszem, hogy az összefogásnak van itt az ideje, és hiszem 

azt is, hogy mint a település országgyűlési képviselőjének, Önnek sem közömbös szülővárosa sorsa. A Covid-19 

vírus járvány beárnyékolja világunkat. Nehéz idők járnak Európára, nehéz idők járnak Magyarországra és nehéz 

idők járnak otthonunkra, Hódmezővásárhelyre is. A vírus szedi áldozatait világszerte, munkahelyek szűnnek meg, 

családok lehetetlenednek el. Ez a gazdasági helyzet minden település, így Hódmezővásárhely gazdasági 

forgatókönyvét is átírja. Egyrészt nehezíti a város anyagi helyzetét az, hogy a parkolás után befolyó 

megközelítőleg évi 70 millió forint nem áll rendelkezésre a parkolási díj eltörlése végett, valamint a Kormány a 

92/2020 számú Kormányrendeletben szabályozta azt, hogy a Kvtv. 17. § (1) bekezdés a) pontjában 

meghatározottaktól eltérően a gépjárműadóról szóló törvény alapján a belföldi gépjárművek után a települési 

önkormányzatot az általa 2020. évben beszedett gépjárműadó nem illeti meg, az a Járvány Elleni Védekezés Alap 

fejezet bevételét képezi, ami a mi esetünkben 124 millió forint kiesést eredményez. A Zsigmondy Béla Zrt. II. 

kötvény évi 300 millió forint tőke és 90 millió forint kamat terhével növeli költségvetésünk kiadási oldalát, amit 

elvben kompenzál az Alföldvíz Zrt. csatornaközmű bérleti díja, de gyakorlatban sajnálatos módon az Alföldvíz Zrt. 

már több mint 330 milliós hátralékkal bír az önkormányzatunk irányába. Továbbá nehezíti helyzetünket, hogy 

több vissza nem térítendő támogatás elszámolásakor visszafizetési kötelezettséget állapítottak meg, melyeket 

havi részletekben ügyleti kamattal terhelve fizetünk a központi költségvetésbe. És itt térnék rá levelem lényegére. 

Tisztelettel kérem Képviselő Urat, hogy kapcsolatait és tárgyalási képességét szíveskedjen latba vetni, hogy a 

továbbiakban ezeket a visszafizetési kötelezettségeket ne kelljen teljesítenünk. Amennyiben a visszafizetéstől 

mentesülne önkormányzatunk, akkor az itt megtakarított összeget a járvány elleni védekezésre, a tönkrement 

vállalkozások megsegítésére, és munkahelymegtartó támogatásokra tudnánk fordítani. Az alábbi visszafizetési 

kötelezettségek esetében kérjük szíves közbenjárását: 

- 1967/2013 (XII.17) Kormány Határozat elszámolásából már visszafizettünk 80.352.061.- Forint tőkét, és 

14.446.857.- Forint kamatot, de fent áll még 57.394.300 Forint és annak kamatai, 

- 1613/2012 (XII.18) Kormány Határozat elszámolásából várhatóan vissza kell fizetnünk 587.836.239.- 

Forint tőkét, és 131.698.670.- Forint kamatot, 

- 1826/2014 (XII.23) Kormány Határozat elszámolásából is várható visszafizetési kötelezettség, de ennek 

mértékéről sajnos még nem áll rendelkezésemre információ.  

Talán az a tény, hogy önkormányzatunk folyamatosan, a nehézségek ellenére mindig eleget tett a visszafizetési 

kötelezettségének erény lehet a méltányossági elbírálásnál.  

Az alábbi visszafizetési kötelezettségünknek már eleget tettünk: 

- 1481/2011 (XII.23) Kormány Határozat elszámolásából visszafizettünk 180.805.436.- Forint tőkét, és 

73.906.852.- Forint kamatot, 

- 1231/2012 (VII.06) Kormány Határozat elszámolásából visszafizettünk 97.388.518.- Forint tőkét, és 

31.478.504.- Forint kamatot. 

 

Az együttműködés reményében tisztelettel: 

    Gyöngyösi Ferenc 
önkormányzati képviselő 

A Pénzügyi, Gazdasági, Városfejlesztési és 
Városüzemeltetési Bizottság elnöke 

Hódmezővásárhely,2020.05.04 


